
Beskæftigelsesudvalget

Til: Beskæftigelsesministeren

Dato: 9. december 2021

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

BEU alm. del

Samrådsspørgsmål E
Anklagemyndighed i Nordsjællands Politi har endegyldigt droppet en sag om asbest fra 
Espergærde, efter forældelsesfristen er overskredet. Afgørelsen beror på en vurdering fra 
Arbejdstilsynet. Ministeren bedes baggrund af sagen besvare følgende spørgsmål:
A) Hvad mener ministeren om denne afgørelse i lyset af den almene viden om at syg-
domme fra påvirkning af asbest ofte viser sig mange år efter påvirkningen?
B) Hvad mener ministeren om, at straffesagen er droppet på baggrund af en vurdering 
af de ansattes nuværende sundhedstilstand – og ikke af en vurdering af, om arbejdsmiljø-
forholdene var sikkerhedsmæssigt fuldt forsvarlige?
C) »Med en sådan fortolkning af loven, vil der aldrig kunne rejses sager om overtrædelser 
af asbestbekendtgørelsen« siger Henrik W. Petersen, formand for Blik og Rør, til A4 
Arbejdsmiljø. Er ministeren enig i denne vurdering?
D) Mener ministeren, at afgørelsen kalder på en opstramning af loven?
Der henvises til artiklen »Ny asbest-afgørelse kaldes "en katastrofe"« på www.a4arbejds-
miljoe.dk den 7. december 2021.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Christian Juhl (EL).

På udvalgets vegne
Bjarne Laustsen
formand
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